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Protokół nr 5/2022                                                                                                 

z posiedzenia XLI Sesji zwyczajnej                                                                          

VI kadencji Rady Powiatu w Legionowie  

 

WAK.0002.5.2022 

XLI Sesja Rady Powiatu w Legionowie w dniu 30 maja 2022 roku odbyła się w auli 

Starostwa Powiatowego w Legionowie.  

Obrady rozpoczęto 30 maja 2022 o godz. 11:00, a zakończono o godz. 12:59 tego samego 

dnia.  

 

1. Otwarcie obrad. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Powiatu w Legionowie Pan Leszek Smuniewski, 

witając Radnych, Gości oraz pozostałych członków obrad. 

Lista Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu (obecność potwierdzona przez 

Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie). 

Lista Gości uczestniczących w obradach stanowi załącznik nr 2 do protokołu (obecność 

potwierdzona przez Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie). 

W posiedzeniu wzięło udział 23 członków Rady Powiatu w Legionowie: 

1. Aleksandra Bednarek 

2. Agnieszka Borkowska 

3. Piotr Choroś 

4. Przemysław Cichocki 

5. Zenon Durka 

6. Anna Gajewska 

7. Zbigniew Garbaczewski 

8. Mirosław Kado 

9. Michał Kobrzyński 

10. Izabela Kownacka 

11. Grzegorz Kubalski 

12. Zenon Kuska 

13. Konrad Michalski 

14. Agnieszka Powała 

15. Wiesław Smoczyński 

16. Leszek Smuniewski 

17. Sylwester Sokolnicki 

18. Artur Stankiewicz 

19. Jacek Szczepański 

20. Mariusz Śledziewski 

21. Tomasz Talarski 

22. Robert Wróbel 
23. Grzegorz Zbroch 
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Przewodniczący Rady powiedział, że dzień 27 maja został ustanowiony przez Sejm jako 

Dzień Samorządu Terytorialnego, na pamiątkę pierwszych wolnych wyborów                          

do Samorządu Terytorialnego, jakie odbyły się po przemianach ustrojowych w roku 1989. 

Dały one podstawę, aby decentralizować władzę po trudnych czasach PRL-owskich. Władza 

była bliżej obywatela, a zmiany które nastąpiły 22 lata wcześniej owocują tym, że dzięki 

samorządowi gminnemu, powiatowemu i wojewódzkiemu, rozwój naszej ojczyzny przez 

ostatnie 32 lata mógł przebiegać tak dynamicznie i w tak dobrym kierunku, a Powiat 

Legionowskim jest tego doskonałym przykładem. Pan Leszek Smuniewski w imieniu swoim, 

Zarządu Powiatu i prezydium Rady złożył wszystkim obecnym uczestnikom Sesji – Radnym, 

pracownikom Starostwa Powiatowego, pracownikom podległych jednostek, życzenia 

dalszej satysfakcji z pełnionej służby na rzecz lokalnej społeczności, aby dawała jak 

najwięcej powodów do zadowolenia, żeby przynosiła dużo radości i spotykała się                      

z wdzięcznością mieszkańców powiatu. Aby nikt nie gubił poczucia, że to dzięki pracy 
samorządowców i jednostek podległych budowana jest wspólnota samorządowa. 

Następnie Przewodniczący Rady powiedział, że Skarbnik Powiatu Legionowskiego Pani 

Katarzyna Rembelska została laureatem nagrody w rankingu Skarbnik Samorządu 

dziennika Gazety Prawnej w kategorii Powiaty, w którym zajęła I miejsce. Dodał, że jest to 

dowód dużego profesjonalizmu, zaangażowania i oddania pracy. Dodał, że chciałby złożyć 

również podziękowania dla wszystkich współpracowników Skarbnika Powiatu i dla Zarządu 

Powiatu. Pan Leszek Smuniewski, w imieniu prezydium Rady i wszystkich Radnych złożył 

życzenia wielu dalszych sukcesów, trafności w podejmowaniu decyzji oraz wszystkiego 
najlepszego w życiu osobistym. 

Pani Katarzyna Rembelska podziękowała za przekazane gratulacje. Dodała, że to jest 

wspólny sukces, również dobrej współpracy Zarządu Powiatu i Rady Powiatu. Złożyła 

podziękowania za pracę dla pracowników z Wydziału Finansowo – Księgowego i Zespołu 

ds. Budżetu i Analiz.       

 

 
2. Informacja o porządku obrad. 

Przewodniczący Rady powiedział, że do przedstawionego porządku obrad, który 

stanowi załącznik nr 3 do protokołu, proponuje następującą zmianę. Na wniosek Zarządu 

Powiatu w Legionowie wprowadzenie punktu: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu 

w Legionowie zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

dla Powiatu Legionowskiego na lata 2022 – 2035. Dodał, że projekt tej uchwały został 

omówiony na posiedzeniu Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowej. Zapytał, czy ktoś chciałby 

zgłosić uwagi do przedstawionej propozycji? Nikt z obecnych nie zgłosił, więc 
Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie zmian w porządku obrad i wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2022 – 2035 jako pkt. 7.   

Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Izabela Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, 
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Wiesław Antoni Smoczyński, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, 

Jacek Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz 
Zbroch 

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że został ustalony nowy porządek obrad. Zapytał,         

czy ktoś chciałby wnieść jeszcze jakieś wnioski lub uwagi do porządku obrad. w związku       
z brakiem zgłoszeń, przystąpił do jego realizacji. 

 

 

 
3. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie. 

Przewodniczący Rady Pan Leszek Smuniewski poinformował zebranych, że „na mocy         

art. 15 ust. 1a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym, obrady Rady 

Powiatu w Legionowie są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących 

obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w BIP Powiatu Legionowskiego oraz na 

stronie internetowej Powiatu Legionowskiego. Tablica informacyjna usytuowana jest przed 

wejściem do sali obrad. Jeśli Państwa obecność na sesji Rady Powiatu nie jest związana      

z wykonywaniem obowiązków służbowych i nie życzą sobie Państwo, aby ich wypowiedzi 
lub wizerunek zostały utrwalone, uprzejmie proszę o opuszczenie sali obrad”. 

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że w okresie od dnia 23.04.2022 r. do dnia 

27.05.2022 r., wpłynęły do Biura Rady lub bezpośrednio do Przewodniczącego Rady 

następujące pisma: 

1) uchwała 3.e/224/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej          

w Warszawie z dnia 27 kwietnia 2022 roku, w sprawie wydania opinii                              

o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Legionowie sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Powiatu Legionowskiego za 2021 rok; 

Dodał, że opinia jest pozytywna, szczegółowo zostanie przedstawiona na Sesji           

w dniu 27.06.br.; 

2) uchwała nr 119/2022 Zarządu Powiatu w Legionowie w sprawie przedstawienia 

Radzie Powiatu w Legionowie sprawozdania finansowego Powiatu Legionowskiego 

za 2021 rok; 

Nadmienił, że uchwała została przesłana Radnym drogą elektroniczną w dniu 

26.05.br. i będzie analizowana szczegółowo na Sesji w dniu 27.06.br.;  

3) uchwała nr 120/2022 Zarządu Powiatu w Legionowie, w sprawie przedstawienia 

Radzie Powiatu w Legionowie Raportu o stanie Powiatu Legionowskiego                        

za rok 2021; 

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że raport zostanie przesłany Radnym drogą 

elektroniczną w dniu 30.05.br.; Dodał, że ta uchwała będzie również analizowana 

szczegółowo na Sesji w dniu 27.06.br.; 

4) apel Federacji Regionalnych Związków Gmin i Powiatów RP do Rady Europejskiej, 

Komisji Europejskiej i Parlamentu Europejskiego oraz do Prezydenta, Rządu                

i Parlamentu RP, w sprawie natychmiastowego uruchomienia Krajowego Planu 

Odbudowy z Funduszu Odbudowy i Zwiększenia Odporności Unii Europejskiej (RRF) 

– stanowi załącznik nr 4 do protokołu;  

5) odpowiedzi na pytania zadane podczas XL Sesji Rady Powiatu w Legionowie w dniu 

25.04.br.: 

 

a) Pani Aleksandry Bednarek, w sprawie zainteresowania i zapotrzebowania             

na pomoc z zakresu zdrowia psychicznego – stanowi załącznik nr 5                     

do protokołu; 
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b) Pana Michała Kobrzyńskiego, dotyczące edukacji uczniów w Szkole 

Przysposabiającej do Pracy w Powiatowym Zespole Szkół i Placówek Specjalnych 

w Legionowie - stanowi załącznik nr 6 do protokołu; 

c) Pana Wiesława  Smoczyńskiego, w sprawie postępu prac związanych z realizacją 

zadania pn. „Przebudowa skrzyżowania ul. Strużańskiej z ul. Przyszłość                  

i ul. Słoneczną w Stanisławowie Pierwszym” - stanowi załącznik nr 7                     

do protokołu; 

6) zaproszenia: 

a) od Władz Miasta Legionowo i Dziekana Dekanatu Legionowskiego na 

uroczystości nadania Miastu Legionowo Patrona bł. Stefana Kardynała 

Wyszyńskiego, które odbyły się w dniu 28 maja br.; 

Pan Leszek Smuniewski nadmienił, że w uroczystościach wzięli udział 

przedstawiciele Starostwa Powiatowego w Legionowie; 

b) od Prezesa Zarządu Stowarzyszenia Sympatyków Pszczelarstwa „Nasze 

Pszczoły” na Światowy Dzień Pszczół oraz otwarcie ścieżki edukacyjnej - stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu; 

d) Pałacu w Jabłonnie na Pałacowe Spotkania z Muzyką pod tytułem „Estrada 

Młodych” koncert laureatów konkursów muzycznych oraz na kiermasz z okazji 

Dnia Dziecka - stanowi załącznik nr 9 do protokołu; 

Przewodniczący Rady powiedział, że wszystkie zaproszenia zostały przesłane 

Radnym drogą elektroniczną; 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że w ustawowym terminie, Radni Rady Powiatu                   

w Legionowie złożyli oświadczenia majątkowe. Dodał, że dokonał ich analizy i zostały 

przekazane do Naczelnika Urzędu Skarbowego w Legionowie. 

 

Pan Leszek Smuniewski nadmienił, że kolejna Sesja Rady Powiatu w Legionowie odbędzie 

się w dniu 27.06.br, w trybie stacjonarnym. 

Przewodniczący Rady powiedział, że w związku z zakończonym konkursem wiedzy o Armii 

Krajowej, w posiedzeniu Rady Powiatu uczestniczy Honorowy Prezes Stowarzyszenia 
Związku Ochrony Pamięci o Armii Krajowej Pan Wojciech Jeute. 

Pan Wojciech Jeute powiedział, że konkurs wiedzy o polskim państwie podziemnym Armii 

Krajowej Szarych Szeregach odbył się już 13. raz. Nadmienił, że do tej pory wzięło w nim 

udział 1080 osób, głównie młodzieży. Zaznaczył, że konkurs jest prowadzony na trzech 

poziomach wiekowych – szkoły podstawowe, ponadpodstawowe i osoby dorosłe.                   

Ze względu na pandemię, w ostatnich dwóch latach zaobserwowano zmniejszenie liczby 

uczestników, ale w tym roku do tego konkursu zgłosiło się 53 uczestników z 14 szkół               

z Powiatu Legionowskiego oraz kilka osób dorosłych. Zaznaczył, że konkurs jest 
prowadzony w dwóch kategoriach: 

1) 3-etapowy konkurs pisemny w formie testu. Dodał, że wręczenie nagród za ten etap 

odbyło się podczas Nocy Muzeów w siedzibie Muzeum Historycznego w Legionowie; 

2) ze względów pandemicznych część konkursu, która odbywa się w terenie odbyła się 

z przesunięciem czasowym i zakończyła się w dniu 16 maja br. i teraz odbędzie się 
wręczenie nagród. 

Pan Wojciech Jeute dodał, że konkurs odbywa się pod patronatem Starosty 

Legionowskiego, Prezydenta Miasta Legionowo oraz Światowego Związku Żołnierzy AK. 
Sponsorami nagród są Starosta Legionowski i Prezydent Miasta Legionowo. 

Nagrody zwycięzcom konkursu zostały wręczone przez Starostę Legionowskiego Pana 

Sylwestra Sokolnickiego, Prezydenta Miasta Legionowo Pana Romana Smogorzewskiego, 

Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie Pana Leszka Smuniewskiego i Dyrektora 

Muzeum Historycznego w Legionowie Pana Jacka Szczepańskiego: 



5 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że to ogromny zaszczyt, że Radni mieli możliwość poznać 

tak wspaniałych ludzi, z taką ogromną pasją. Złożył podziękowanie Panu Wojciechowi 

Jeute, za wkład pracy w promocję Powiatu Legionowskiego, za dbałość i pielęgnowanie 
historii. Przekazał gratulacje wszystkim nagrodzonym. 

 

 

 

4. Sprawozdanie Starosty o pracach Zarządu i informacje Starosty 

Legionowskiego. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Starosty Legionowskiego o omówienie 
sprawozdania. 

Pan Sylwester Sokolnicki podziękował w imieniu wszystkich samorządowców i urzędników 
za życzenia od Przewodniczącego Rady. 

Przekazał również podziękowania dla wszystkich, za zaangażowanie i pracę na rzecz 

lokalnych środowisk. Dodał, że budowana jest tożsamość swoich miejscowości, swoich 

gmin i Powiatu Legionowskiego. Nadmienił, że dołącza się do gratulacji przekazanych 

Skarbnikowi Powiatu Legionowskiego Pani Katarzynie Rembelskiej oraz do podziękowań 
dla wszystkich, którzy byli zaangażowani w tę nagrodę.  

Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że zbliża się Dzień Dziecka. Jest to kolejna okazja, 

kiedy rodzice, dziadkowie, opiekunowie i najbliżsi kierują, do swoich pociech ciepłe                  

i życzliwe słowa. Powiedział, że zdarzają się wypadki losowe, ciężkie choroby i wtedy dzieci 

zostają same, osierocone. Są niestety również przypadki, że rodzice z rożnych przyczyn 

nie mogą zajmować się swoimi dziećmi. Wtedy z pomocą przychodzą rodziny zastępcze. 

Zaznaczył, że 30 maja obchodzony jest Dzień Rodzicielstwa Zastępczego. Jest to okazja, 

aby w tym dniu szczególnie skierować do rodzin zastępczych słowa podziękowania                  

i uznania. Nadmienił, że przekazuje właśnie takie słowa w imieniu własnym, Zarządu 

Powiatu oraz wszystkich Radnych przekazał takie słowa. Powiedział, że rodzina zastępcza 

jest pewną nadzieją dla małych dzieci na spokojne i bezpieczne dzieciństwo, na dorastanie 

w miłości. To również możliwość dla nastoletnich dzieci, aby pozbyć się wspomnień 

trudnego dzieciństwa i trudnych przeżyć. Przekazał rodzinom zastępczym podziękowania 
za miłość i wielkie serce. 

Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że w Powiecie Legionowskim jest 141 rodzin 

zastępczych – 12 zawodowych, 45 niezawodowych i 81 rodzin spokrewnionych i 3 rodzinne 

domy dziecka. Dodał, że łącznie 237 dzieci jest umieszczonych decyzją Sądu w rodzinach 

zastępczych. W 2021 roku 36 dzieci decyzją Sądu zostało umieszczonych w rodzinach 

zastępczych. Dodał, że ze względów logistycznych nie jest możliwe, aby na Sesję zostały 

zaproszone wszystkie rodziny, ale trzy rodziny zostały zaproszone, aby je w sposób 

wyjątkowy docenić i uhonorować. Dodał, że Radni w sposób aktywny włączają się w piękną 

ideę otwierania swojego dobrostanu dla dzieci osieroconych. Zaznaczył, że Przewodnicząca 

Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych Pani Anna Gajewska od 10 lat jest rodziną 

zastępczą – przekazał gratulacje z okazji tego jubileuszu. Nadmienił, że do grona rodzin 

zastępczych dołączyła również Radna Pani Agnieszka Powała – złożył podziękowanie            
za podjęcie tego wyzwania.  

Pan Sylwester Sokolnicki i Pan Leszek Smuniewski przekazali wyróżnionym trzem rodzinom 

dyplomy i upominki. 

Starosta Legionowski powiedział, że szczegółowe informacje dotyczące pracy 

Zarządu Powiatu Legionowskiego oraz poszczególnych komórek organizacyjnych Starostwa 
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Powiatowego w Legionowie, Radni otrzymali w formie elektronicznej. Sprawozdanie 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu. Dodał, że teraz przedstawi prezentację na temat 

najważniejszych, bieżących prac na terenie Powiatu Legionowskiego – stanowi załącznik 

nr 11 do protokołu. 

Przewodniczący Rady podziękował Staroście Legionowskiemu za przekazanie 

szczegółowych informacji i zaproponował dyskusję w tym temacie. W związku z brakiem 

zgłoszeń, przystąpił do realizacji porządku obrad. 

 

 

 

5. Informacja Powiatowego Biura ARiMR na temat wykorzystania środków 
będących w dyspozycji Agencji przez mieszkańców Powiatu Legionowskiego. 

Pan Leszek Smuniewski zwrócił się do Kierownika Biura Agencji Restrukturyzacji        
i Modernizacji Rolnictwa w Legionowie o omówienie tematu. 

Sprawozdanie z działalności ARIMR zostało zamieszczone na e-sesji, razem                 

z innymi materiałami na Sesję – stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Pani Agnieszka Bąk przedstawiła prezentację na temat wykorzystania przez mieszkańców 

Powiatu Legionowskiego środków będących w dyspozycji ARiMR za 2021 rok – stanowi 
załącznik nr 13 do protokołu.  

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie tematu i zaproponował dyskusję w tym 
temacie, w której kolejno udział wzięli.  

Pani Aleksandra Bednarek zapytała o pozarolniczą działalność gospodarczą. Czy to 

dofinansowanie jest na rozpoczęcie nowej działalności? Czy w przypadku przebranżowienia 

się rolnika? Zapytała również, czy jeżeli ktoś chciałby rozpocząć działalność gospodarczą, 

a nie jest młodym rolnikiem do 41 lat, to z jakich programów mogłaby skorzystać,                
np. gdyby chciał założyć gospodarstwo ekologiczne? 

Pani Agnieszka Bąk zapytała, czy to jest osoba, która dopiero będzie zaczynała prowadzić 

gospodarstwo? Czy np. osoba, która była domownikiem i jest ubezpieczona w KRUS-ie? 

Czy osoba, która jest zupełnie nowa? Czy ma doświadczenie? Czy posiada wymagane 
wykształcenie? Czy jest zgłoszona, zarejestrowana w EP? 

Pani Aleksandra Bednarek powiedziała, że jest to osoba zupełnie nowa, doświadczona, 
która ukończyła szkołę rolniczą, ale nigdy nic nie robiła w tym zakresie. 

Pani Agnieszka Bąk, zapytała czym ta osoba planuje się zajmować? 

Pani Aleksandra Bednarek powiedziała, że uprawą warzyw, a później rozszerzenie                   

o działalność hodowlaną kóz i kur? 

Pani Agnieszka Bąk powiedziała, że na pewno na początek dopłaty bezpośrednie, które są 

do terenów zielonych. Pani Agnieszka Bąk zaprosiła do biura, gdzie można będzie wszystko 

dokładnie sprawdzić i zweryfikować, co można w ramach konkretnego projektu jeszcze 
uzyskać.  

Odnośnie pierwszego pytania, Pani Agnieszka Bąk powiedziała, że w bieżącym naborze,      

są określone kody PKD, natomiast może to być rolnik, który miał zawieszoną działalność 
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pozarolniczą i wnioskuje o nowy kod PKD. Można rozszerzyć też działalność w ramach 

innego kodu PKD. 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń w dyskusji, Przewodniczący Rady przystąpił           
do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

 

6. Sprawozdanie z działalności Domu Pomocy Społecznej „Kombatant”                       

w Legionowie za rok 2021. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Dyrektora Domu Pomocy Społecznej 
„Kombatant” w Legionowie o przedstawienie sprawozdania. 

Pani Anna Kaczmarek przedstawiła prezentację  - stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Dodała, że szczegółowe sprawozdanie z działalności DPS „Kombatant”, w tym również 

sprawozdanie finansowe, zostało udostępnione łączenie z pozostałymi materiałami na 

Sesję – stanowi załącznik nr 15 do protokołu. Zaznaczyła, że temat został również 

omówiony na posiedzeniu Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych. 

Pan Leszek Smuniewski podziękował za omówienie tematu i zaproponował dyskusję,              
w której kolejno udział wzięli. 

Przewodniczący Rady zapytał o kwestię realizacji opieki wytchnieniowej. Powiedział, że          

w ubiegłym roku DPS realizował to zadanie na zlecenie Gminy Legionowo. Zapytał, jak Pani 

Anna Kaczmarek ocenia taką formę pomocy mieszkańcom Powiatu Legionowskiego i jakim 

to jest wyzwaniem dla Domu?  

Pani Anna Kaczmarek powiedziała, że w DPS „Kombatant” w Legionowie, są wolne miejsca, 

więc świadczenie opieki wytchnieniowej jest szansą na pozyskanie środków finansowych. 

Dodała, że program jest realizowany przez 3 lata przez Urząd Wojewódzki. Powiedziała,    

że jest to bardzo potrzebna inicjatywa, chociaż w ocenie Dyrektora DPS „Kombatant” nie 

jest jeszcze tak dobrze rozpropagowana. Nadmieniła, że być może czas pandemii, nie był 

dobrym momentem na skorzystanie z takiej formy pomocy przez opiekunów, ale teraz 

uważa, że osoby ze znacznym stopniem niepełnosprawności, będą mogły skorzystać              

z takiej usługi. Opiekun takiej osoby będzie miał wtedy czas, aby odpocząć, załatwić 

określone sprawy lub wyjechać. Dodała, że DPS „Kombatant” w Legionowie ma w tym roku 

do zaoferowania 10 miejsc, Miasto Legionowo 4 miejsca. Dodała, że ten program będzie 
również realizowany przez samorząd w Serocku i w Jabłonnie, ale w wymiarze dziennym. 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji, Przewodniczący przystąpił                    

do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej 

uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu 
Legionowskiego na lata 2022 – 2035. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Skarbnika Powiatu Legionowskiego       

o omówienie projektu uchwały. 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że Powiat Legionowski będzie uczestniczył                

w projekcie związanym z budową linii kolejowej Zegrze – Przasnysz jako realizacja szlaku 

„Kolei Północnego Mazowsza”. Nadmieniła, że musi zostać dokonana zmiana, w zakresie 



8 

 

Wieloletniej Prognozy Finansowej. Dodała, że dofinansowanie dotyczące tego projektu 

wynosi 2.295.172,77 zł. Realizacja rozłożona jest na sześć lat, czyli po 382.528,80 zł 

rocznie. W związku z tą zmianą dokonywane jest zwiększenie planu obligacji na rok 2023 

i ta kwota będzie wynosiła 10.400.000,00 zł. Okres wykupu nie zmienia się, czyli w latach 

2024 – 2035. Dodała, że w uchwale dokonywane jest również uaktualnienie pozycji 

dochodów i wydatków, zgodnie z uchwałami zmieniającymi budżet Powiatu Legionowskiego 

na rok 2022 i podjętymi przez Zarząd  Powiatu w Legionowie w okresie od 26 kwietnia        
do 24 maja br. . 

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie projektu uchwały. Dodał, że projekt 

uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Rozwoju i Komisję Budżetową Rady 

Powiatu w Legionowie. Zaproponował dyskusję w tym temacie, w której kolejno udział 
wzięli.  

Pan Michał Kobrzyński zapytał o koszt emisji zwiększanych obligacji?  

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że w tej chwili koszty jeszcze nie są oszacowane. 

Dodała, że w chwili obecnej jest to tylko plan obligacji jakie na rok 2023, Powiat 

Legionowski zaciągnie, więc w tej chwili nawet trudno jest mówić o jakichkolwiek kosztach, 

ponieważ nieznany jest nawet koszt roku 2022. Dopiero jak rozpocznie się cała procedura 

i zostanie ustalona ostateczna kwota jakie obligacje zostaną zaciągnięte, wtedy będzie 

można poznać koszty, ile w tym roku musi zostać zabezpieczonych środków w budżecie na 

obligacje. 

Pan Michał Kobrzyński zapytał, jakie to były koszty w poprzednich latach?  

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że szczegółowa informacja w tym zakresie zostanie 
przesłana Radnemu drogą elektroniczną.  

Pan Mirosław Kado powiedział, że jeżeli będzie tak jak do tej pory, to być może tych 

obligacji, Powiat Legionowski w ogóle nie będzie musiał zaciągać. Dodał, że temat jest 

szerszy, bo dotyczy budowy linii kolejowej, która spowoduje, że większa ilość osób będzie 

jeździła pociągami. Jeżeli ta linia kolejowa się rozwinie i będzie budowana do Przasnysza, 

to spowoduje utrudnienia komunikacyjne, które na terenie Gminy Wieliszew już istnieją. 

Nadmienił, że zauważył to już Wójt Gminy Wieliszew Pan Paweł Kownacki, który 

wystosował pismo do Prezesa PKP, w związku z przejazdem kolejowym w Michałowie 

Reginowie, który już jest bardzo zablokowany i będzie to bardzo duże utrudnienie                 

na drodze do Wieliszewa i Nasielska. Radny doprecyzował, że chodzi o przejazd kolejowy 

w miejscowości Wieliszew na pograniczu, przed miejscowością Zegrze Południowe                  

w Gminie Nieporęt przy węźle drogi krajowej nr 61 i drogi nr 631. Chodzi tez o przejście 

kolejowe na Piaskach, ponieważ jeżeli te inwestycje zostaną zrealizowane i będzie 

dwutorowa kolej do Zegrza, później jednotorowa do Przasnysza to utrudni ruch drogowy 

w tym miejscu. Zgodnie z projektami będzie rozwinięta kolej dwutorowa do Radzymina,   

to okaże się, że te przejazdy kolejowe będą wszystkie pozamykane. W ocenie Radnego 

teraz należy lobbować za tym, aby tam powstały bezkolizyjne przejścia drogowe, głównie 
w Michałowie Reginowie, ale też należy myśleć o Wieliszewie i Legionowie Piaski. 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń w dyskusji, Przewodniczący Rady przystąpił do 
procedury głosowania.    

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2022 – 
2035.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Izabela Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, 

Wiesław Antoni Smoczyński, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, 

Jacek Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz 
Zbroch 

Uchwała nr 280/XLI/2022 Rady Powiatu w Legionowie zmieniająca uchwałę w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2022 – 

2035 – stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

 

8. Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Powiatu Legionowskiego          

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3         

ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie w 2021 roku”. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Naczelnika Wydziału Spraw 
Społecznych o omówienie tematu. 

Pan Mirosław Pachulski omówił szczegółowo sprawozdanie z realizacji „Programu 

współpracy Powiatu Legionowskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami,          

o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie 

w 2021 roku – stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie tematu i zaproponował dyskusję w tym 
temacie, w której kolejno udział wzięli. 

Pan Tomasz Talarski zwrócił się z prośbą do Naczelnika Wydziału Spraw Społecznych             
o przedstawienie kwot, przeznaczonych na poszczególne zadania. 

Pan Mirosław Pachulski powiedział, że odpowiedź zostanie przygotowana i przesłana drogą 
elektroniczną. 

Pan Tomasz Talarski powiedział, żeby w przyszłości w sprawozdaniu były wpisywane kwoty, 

przeznaczane na poszczególne zadania.  

Pan Mirosław Kado w nawiązaniu do pkt. 12 w sprawozdaniu, zapytał co to jest mieszkanie 

chronione? Dodał, że rozumie, iż takie mieszkania są potrzebne, ale dlaczego                          
w dokumentach są określone jako chronione? 

Pan Grzegorz Kubalski powiedział, że te mieszkania są uwzględnione jako mieszkania 

chronione, że jest to definicja ustawowa, określonej formy wsparcia w ramach pomocy 

społecznej. Są to mieszkania, w których pod opieką specjalistów następuje przygotowanie 

osób, które do tych mieszkań są kierowane do prowadzenia samodzielnego życia i są 

określone kategorie osób, które są uprawnione do korzystania z takiej formy pomocy 
społecznej   

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń w dyskusji, Przewodniczący Rady przystąpił           

do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
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9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Legionowo. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Wicestarosty Legionowskiego                  

o omówienie projektu uchwały. 

Pan Konrad Michalski powiedział, że w Powiecie Legionowskim odbywają się cykliczne 

imprezy sportowe, m.in. Ultramaraton Powstańca w Wieliszewie, Legionowska Dycha, Bieg 

Wojciechowy w Serocku, na które co roku Powiat Legionowski przekazują określone środki 

finansowe. W bieżącym roku na XIII Legionowską Dychę proponowane jest przeznaczenie 
5.000,00 zł. 

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował dyskusję 

w tym temacie. Dodał, że Komisja Budżetowa na posiedzeniu w dniu 30.05.br., pozytywnie 
zaopiniował omawiany projekt uchwały. 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń w dyskusji, Pan Leszek Smuniewski przystąpił       

do procedury głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Miasta Legionowo. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Izabela Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, 

Wiesław Antoni Smoczyński, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, 

Jacek Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz 
Zbroch 

Uchwała nr 281/XLI/2022 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Miasta Legionowo – stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej 

uchwałę w sprawie przystąpienia Powiatu Legionowskiego do realizacji 

Programu Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej „Opieka wytchnieniowa” – 
edycja 2022 oraz zasad udzielania pomocy w ramach tego Programu. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Naczelnika Wydziału Strategii, Rozwoju 
i Pozyskiwania Funduszy o omówienie projektu uchwały. 

Pan Michał Stalmach powiedział, że wprowadzenie do tego punktu już w dniu dzisiejszej 

dokonała Dyrektor DSP „Kombatant” w Legionowie. Powiedziała jak wygląda opieka 

wytchnieniowa i kto może się o nią starać. Nadmienił, że w styczniu br. Rada Powiatu           

w Legionowie przyjęła uchwałę, dotyczącą przystąpienia Powiatu Legionowskiego                
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do Programu Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej „Opieka wytchnieniowa”. Podjęcie 

tej uchwały wymagane było w związku z koniecznością podpisania umowy                                  

o dofinansowanie  

 

Dodał, że Wojewoda Mazowiecki prosi o uszczegółowienie w uchwale ilości miejsc do opieki 

wytchnieniowej przeznaczonych w placówce, w której Program będzie realizowany. 

Nadmienił, że w omawianym projekcie uchwały, zostaje dodana również informacja, która 

mówi o możliwości korzystania z czterech wydzielonych miejsc w DPS „Kombatant”             

dla opieki wytchnieniowej przez Gminę Miejską Legionowo, która realizuje ten program 

równolegle z Powiatem Legionowskim. Zaznaczył, że dopuszcza się również możliwość 

korzystania z tych miejsc, przez inne jednostki samorządu terytorialnego z terenu Powiatu 

Legionowskiego. 

 

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował dyskusję 

w tym temacie, w której kolejno udział wzięli. 

Pan Mirosław Kado zapytał, kto będzie finansował opiekę, jeżeli z taką prośbą zwróci się 
inny samorząd? 

Pan Michał Stalmach powiedział, że jeżeli chodzi o Gminę Miejską Legionowo, to ona 

również uczestniczy w programie opieki wytchnieniowej, czyli koszty będzie ponosił 

Wojewoda Mazowiecki. Jeżeli chodzi o inne gminy, to jeżeli będą chciały uczestniczyć w 

ramach programu, to również ze środków Wojewody będzie to finansowane i będą mogły 
korzystać z miejsc wydzielonych w DPS „Kombatant” w Legionowie.  

Pan Mirosław Kado, poprosił o doprecyzowanie, że jednocześnie może z programu 
korzystać 4 osoby? Pan Michał Stalmach potwierdził.   

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń w dyskusji, Pan Leszek Smuniewski przystąpił       

do procedury głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę w sprawie 

przystąpienia Powiatu Legionowskiego do realizacji Programu Ministerstwa Rodziny                 

i Polityki Społecznej „Opieka wytchnieniowa” – edycja 2022 oraz zasad udzielania pomocy 
w ramach tego Programu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Izabela Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, 

Wiesław Antoni Smoczyński, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, 

Jacek Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz 
Zbroch 

Uchwała nr 282/XLI/2022 Rady Powiatu w Legionowie zmieniająca uchwałę w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2022 – 

2035 – stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
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11. Przyjęcie protokołu z XL Sesji Rady Powiatu. 

Przewodniczący Rady powiedział, iż do protokołu z XL Sesji Rady Powiatu, która 

odbyła się w dniu 25.04.br., dotychczas nikt nie zgłosił żadnych uwag. Zapytał, czy teraz 

ktoś z Radnych chciałby wnieść jakieś sugestie.  

Nikt z obecnych na posiedzeniu Radnych nie miał uwag, więc Pan Leszek Smuniewski 

przystąpił do procedury głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XL Sesji Rady Powiatu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Michał Kobrzyński, Izabela Kownacka, 

Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Wiesław Antoni 

Smoczyński, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek 

Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

BRAK GŁOSU (1) 
Mirosław Kado 

Pan Mirosław Kado z powodu problemów technicznych nie mógł uczestniczyć w głosowaniu. 

Przewodniczący Rady potwierdził, że protokół z XL Sesji Rady Powiatu w Legionowie został 
przyjęty. 

 

 

 
12. Wolne wnioski i oświadczenia. 

Pan Tomasz Talarski powiedział, że w imieniu Miejskiej Biblioteki Publicznej               

w Legionowie, chciałby złożyć podziękowanie Staroście Legionowskiego za przekazane 

życzenia z okazji Dnia Bibliotekarza.  

Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że Powiat Legionowski chciałby wysłać kolejny 

transport do Ukrainy, do partnerskiego regionu Kosowa, który głównie złożony będzie           

z artykułów żywnościowych, ponieważ teraz tego najbardziej jest tam potrzeba. W związku 

z tym, zwrócił się z prośbą do wszystkich o wsparcie w tym zakresie. Nadmienił, że artykuły 

żywnościowe z długim termin przydatności do spożycia, można dostarczać do PCPR               

w Legionowie, bądź zasilić konto środkami finansowymi na „Zrzutce”. Nadmienił, że prosi 
o takie wsparcie w przeciągu najbliższych dwóch tygodni. 

Starosta Legionowski powiedział, że z wielką przyjemnością informuje iż, w dniu 

dzisiejszym zostały ogłoszone wyniki do II naboru Polskiego Ładu i Powiat Legionowski 

otrzymał dofinansowanie do następujących projektów:  

1) stworzenie siedziby Centrum Usług Społecznych poprzez rozbudowę budynku 

Starostwa Powiatowego w Legionowie wraz z przebudową części pomieszczeń. 

Kwota dofinansowania w wysokości 15,9 mln złotych; 
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2) opracowanie dokumentacji projektowej oraz rozbudowa drogi powiatowej nr 1820W 

w Gminie Jabłonna – etap 1. Otrzymano wsparcie w wysokości 5 mln złotych. 

Nadmienił, że każda z gmin Powiatu Legionowskiego również otrzymała wsparcie. 

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że to bardzo dobra wiadomość dla mieszkańców 
Powiatu Legionowskiego.  

Pan Michał Kobrzyński powiedział, iż w sprawozdaniu Starosty Legionowskiego jest 

informacja o przeprowadzonych konkursach na dyrektorów szkół i jeden z nich nie został 

rozstrzygnięty. Poprosił o przekazanie szczegółowych informacji. Ilu było kandydatów      

oraz przedstawienia dalszej procedury wyboru dyrektora? 

Pan Konrad Michalski powiedział, że konkurs na dyrektora w L.O. im. M. Konopnickiej            

w Legionowie nie został rozstrzygnięty z przyczyn formalnych – brak jednego                           

z wymaganych dokumentów. Dodał, że zarówno na stanowisko dyrektora                            

L.O. im. Stanisława Lema w Stanisławowie Pierwszym jak i L.O. im. M. Konopnickiej             

w Legionowie był jeden kandydat. Dodał, że Zarząd Powiatu będzie teraz podejmował 
decyzję jak dalej będzie wyglądała procedura. 

Pan Michał Kobrzyński zwrócił się z prośbą o przekazanie decyzji Zarządu Powiatu                  
w Legionowie.  

Wicestarosta Legionowski powiedział, że wyniki Polskiego Ładu są bardzo zadowalające 
zarówno dla Powiatu Legionowskiego, jak i dla każdej z jego gmin.  

Pan Konrad Michalski powiedział, że na spotkaniu Radnych Klubu PIS w dniu 30.05.br., 

członkowie klubu podjęli decyzję o włączeniu się w pomoc dla Ukrainy, o szczegółach 
poinformują w terminie późniejszym.  

Kolejno głos zabrał obecny na Sesji Burmistrz Miasta i Gminy Serock. Złożył podziękowanie 

za podjęcie uchwały, dotyczącej projektu związanego z budową linii kolejowej Zegrze – 

Przasnysz jako realizacja szlaku „Kolei Północnego Mazowsza”. Nadmienił, że umożliwi        

to zawarcie umowy z PLK. 

Pan Artur Borkowski powiedział, że Gmina Serock otrzymała wsparcie finansowe                  

na przebudowę: 

1) drogi gminnej w Wierzbicy; 

2) ul. Słonecznej w Stasim Lesie. 

 

13. Zamknięcie posiedzenia. 

Posiedzenie Rady Powiatu w Legionowie zamknął Przewodniczący Rady, dziękując 

za obecność wszystkim uczestnikom Sesji. 

 

Przewodniczący 

Rady Powiatu w Legionowie 

Leszek Smuniewski  

 
Protokół przygotowała: Agata Szraga 


